新捷径

# 小升初

主编 王仁云

新捷径》全新升级 小升初冲刺归

M出版 媒集团 (A) 译 林出

- \* 特级教师领衔编写 瞄准名校入学测试
- \* 精编精选 贴近实战 挑战思维 提升能力
- \* 信息量大 紧扣考试脉搏
- \* 考前热身 助你轻松上阵



新捷径

# 小 升 英 初

主编 王仁元



## 图书在版编目(CIP)数据

新捷径小升初英语综合能力测试(双色升级版)/王仁元主编. --南京:译林出版社,2009.5 ISBN 978-7-5447-0923-1

I. 新··· II. 王··· III. 英语课-小学-习题-升学参考 IV. G624.315 中国版本图书馆 CIP 数据核字(2009)第 067714 号

主 编 王仁元

编 写 葛新飞 程翠英 叶其英

责任编辑 赵 洁

封面设计 侯海屏

版式设计 侯海屏

插 图 石 慧

书 名 新捷径小升初英语综合能力测试(双色升级版)

出版发行 凤凰出版传媒集团

译林出版社(南京市湖南路1号 210009)

编辑热线 025-83658349

市场热线 025-83319992

传 真 025-83319992

电子信箱 jiaocai@yilin.com

网 址 凤凰出版传媒网 http://www.ppm.cn

译林出版社http://www.yilin.com

印 刷 扬中市印刷有限公司

开 本 787×1092 毫米 1/16

印 张 8.25

版 次 2009年5月第1版 2009年5月第1次印刷

标准书号 ISBN 978-7-5447-0923-1

定 价 18.00 元

本书若有印装错误可与出版社联系

(联系电话: 025-83658314)

# 主编的话

本书是一本奉献给广大小学高年级学生,特别是有志于报考名校的孩子们的考试必备用书。

常有家长问我:如果孩子想参加重点初中的入学英语能力测试,复习时应如何入手? 在我看来,小学阶段的英语学习虽说属于启蒙阶段,但是所学的内容已经不少,因此 到毕业前夕有必要对基础知识进行系统地梳理和整合。同时,语言学习具有实践性,在复 习阶段也要注重进行大量的操练,才能达到熟能生巧的境界。

我建议学生在复习时从以下几个方面入手:

- 1. **打好语音基础**。小学阶段过好发音关对今后的学习具有重要意义。学生要复习单词的发音,掌握基本的读音规则。为了激发兴趣,可以用儿歌、绕口令等形式进行操练,尤其是儿歌,在操练时应注意根据上下文的语境揣摩,注意押韵。本书中的"语音小专家",就是采用这种形式来帮助学生开动脑筋,学会思考和分析的。
- 2. 活学活用词汇。万丈高楼需要一砖一瓦砌成,英语学习要从一个个单词的记忆和运用抓起。掌握单词不能只靠机械记忆,而要学会灵活运用于不同的语境下。本书关于词汇的复习借助图片、首字母提示等形式进行,学生可以通过这类练习来操练一些基本词汇在不同语境下的运用。
- 3. 提高阅读能力,适当增加课外阅读。相当一部分学生反映:在做一些名校的外语试题时,理解题意对他们来说有很大的困难,这跟平时在这方面的训练不够有关系。阅读能力的提高绝非一蹴而就,要靠平时多积累。只要每天坚持读一点,日积月累,就能逐渐形成语感,语言理解能力自然也就提高了。本书除包括阅读短文外,还选编了一些用英语表述的数学题和智力题,解答这些题目的前提就是要具有一定的阅读理解水平。

阅读类的练习题,通常以选择、判断是非和填图表等形式来检测学生的能力。做这类练习建议通过以下几个步骤进行。

- ☆ 粗略地通读全文,抓住文章的主要大意,在文字上暂不必仔细推敲。
- ☆ 针对考查题目的要求,再仔细读第二遍,对于不太理解的词语可对照上下文语境进行揣摩,做选择题则可以在整体理解的基础之上采取逐个排除的方法选择自

此为试读,需要完整PDF请访问: www.ertongbook.com

己认为正确的选项。

- ☆ 答完题后,抓紧时间再通读一遍进行复查,看自己所选的选项是否符合题意,前 后意思是否贯通,逻辑是否正确。
- 4. 了解英语国家文化风俗和基本礼仪。要学好一门地道的外语,仅仅靠掌握部分词汇和语法知识还是不够的,一定要了解所学语言国家的生活文化习俗才能有效地和对方沟通。比如,你的英国朋友对你说:Let's go and have some coffee, OK? 你应该怎么回答?有几种常见的应答方式?此外,现在随着我国国际地位的提高,愈来愈多的国际会议和活动在我国举行,如奥运会、世博会等,因此我们的同学还有必要了解一些基本的国际礼仪和跨文化交流方面的知识。
- 5. 打好各科基础, 拓宽知识面, 力争全面发展。为了培养学生成为"走向世界的现代中国人", 在小学启蒙阶段尤其要注意抓好各个学科的全面发展。名校的招生目标很明确, 他们要招收不仅英语学习好, 而且各科知识都掌握得比较扎实, 思维敏捷, 知识面广, 全面发展的学生。因此, 一些名校在入学英语测试中设计了智力题和数学题来考查学生的能力。本书也挑选了相当数量的数学题供学生训练, 它们均用英语表达, 只要开动脑筋, 实际上不难解答, 关键在于帮助学生提升阅读能力。另外还选编了一些谜语、推理、脑筋急转弯等智力题, 旨在启发思维, 开拓思路。

当然,在复习过程中除了要注意上述几个方面外,作为基础阶段的学生也需要掌握基本的语法知识。这里需要指出的是,语法学习不应该偏重于语法规则的记忆,而应遵循语言学习的规律,通过大量的实际操练和交际应用使其融会贯通。

英语是国际交流的主要语言,是通往世界名校的桥梁。随着经济发展的全球化,教育发展的国际化,我们一定要抓住语言学习的最佳时期(专家们认为应该在6岁至12岁之间)努力提高学习英语的兴趣,提高运用英语进行交流的能力,从小就打好扎实的语言基础。

以上是编者个人的一些看法和建议,仅供读者参考。希望本书能够陪伴你体会探究 的乐趣,体验成功的喜悦。

# CONTENTS

1	综合能力测试一		1
The same	综合能力测试二		12
1	综合能力测试三		23
No.	综合能力测试四		33
The same of the sa	综合能力测试五		43
The same	综合能力测试六		54
The state of the s	综合能力测试七		65
173	综合能力测试八	•••••	76
The same	综合能力测试九		85
The same	综合能力测试十		95
The same	参考答案	*5.4	106

# 综合能力测试一

(满分120分)



# 一、词汇总动员。(共17分)

Α.	根据句子意思,猜猜它所描述的人或事物。(每小题 1 分,共 7 分)
	Example(例子): You use it to protect yourself against the rain or the sun umbrella
	1. It is round and you can put it into a computer and listen to it.
	2. They are in your mouth. You must clean them every day.
	3. This is the part of your body between your neck and arm.
	4. You can go to a cinema to watch it.
	5. This is a room where you take a bath.
	6. What has no beginning and no end?
	7. She can look after you when you are ill. Her work is to
	assist (协助) doctors.
Β.	根据首字母提示写出单词,将句子补充完整。(每小题 1 分,共 10 分)
	1. My friend Tom is in UK right now. I like to t with him on the Internet.
	2. It's really d for children to light the firecrackers by themselves.
	3. People in the USA always get together to have a big dinner on C Eve in
	December.
	4. —Which season is your favorite?
	—I like spring b
	5. Don't make a noise! Let's listen to the teacher c
	6. —Do you t a bus to school every morning?
	—No, I go to school by bike.
	7. One thousand meters is one k
	8. —How many p are there on each side in a soccer game?
	—Eleven.
	9. —How beautiful the flowers are! You need a v to put them in.
	—I'm gonna find one.
	10. —Yao Ming is a t basketball player.
	—Yes. Almost everyone in China knows him.



# 二、智力大冲浪。(共27分)

Δ.	用身体相关部位的名称填空。	(每小题 1 分, 共 8 分)
	1. A hand has five	•
	2. A foot has five	<b>_</b> *
	3. An adult (成年人) has 32 _	<u> </u>
	4. Wrinkles (皱纹) appear (出	现) on the
	5. You touch with your	•
	6. Fingernails (手指甲) grow	three times faster than
	7. You taste with your	
	8. You comb your	every day.
В.	判断下面的文化常识是否正确	角,用 T 表示正确,用 F 表示错误。(每小题 1 分,共 5 分)
	( ) 1. Kimonos (和服) is .	Japanese traditional costume (服饰).
		is called the Gold Kingdom (黄金王国).
	( ) 3. The cow is regarded	as (被认为) a sacred (神圣的) animal in India.
	( ) 4. The Taj Mahal (泰如	亞陵) is in Thailand (泰国).
	( ) 5. Canada is famous fo	r its maple leaves (枫叶).
		ri .
С.	从Ⅱ栏中找出与Ⅰ栏各项相:	关的信息,将序号填在题前括号内。(每小题 1 分,共 10 分)
	I	II
	( ) 1. Halloween	A. insect
	( 2. butterfly	B. American drink
	( ) 3. Chang'e No. 1	C. pumpkin lanterns
	( 4. yellow	D. euro
	( ) 5. Mr. Rabbit	E. Germany
	( ) 6. piglet	F. medicine
	( 7. Coca-Cola	G. a baby pig
	( ) 8. Benz	H. Alice's wonderland
	( ) 9. aspirin	I. satellite
	( ) 10.€	J. color
D	逻辑堆理 (每小颗1分 共	4 分)

). 逻辑推理。(每小题 ] 分,共 4 分)

1. We have four shapes:  $\square$ ,  $\triangle$ ,  $\bigcirc$ ,  $\Leftrightarrow$ . Add some shapes in the shape pattern to make



			综合能力测
			shape between two "\sum", there are two shapes between two between two "\sum" and there are four shapes between two
. Adam, B	ecky, Car	la, Danny	y and Eric line up at the diving board.
Here is s	ome infor	mation (	信息) about where they stand:
a. Danny	is the on	ly person	who dives. The others jump.
b. Carla	is standing	g directly	behind her best friend, Adam.
c. Adam	is one of	the two p	people in front of Becky.
d. The pe	erson who	dives is	the first in line.
e. Eric is	between	Adam an	nd Danny.
			dives, list the order (顺序) in which they are standing in
line at th	e diving b	oard.	
to the ex-	pressway near the g	(高速公 grass. Can	rden is next to the apple trees. The animals must not be next 路). The vegetables must be nearest to the house. The horse a you tell me where they are?
	PRESSW		
A		С	
D	E HOUSE	F	
<u> </u>	HOUSE		
A:			B:
C:			D:
E:			F:
0 99]		630	
		<u>ehi</u>	
JKL	MNÖ	PÖÄ	
stü	VWX	YŽ	

请根据上面的线索破译下面的密码:







# 三、生活小常识。(共7分)

小朋友	,你知道如何爱护牙齿吗?请	选出下面保护牙齿的	的绝招吧! (多	选)					
( A. Brush your teeth at most (至多) once a day.									
( )	B. Brush for no less than three minutes every time.								
( )	C. Brush up and down on eve	ery tooth.							
( )	D. Get a new toothbrush ever	ry three months.							
( )	E. Go to the dentist (牙医) of	once every six months							
( )	F. Don't eat too much candy a	and sweet food, and do	n't drink too mu	ich soda (苏打水).					
( )	G. Don't bite (咬) on hard th	hings. They can hurt (	伤害) your tee	eth.					
( )	H. Don't have snacks (零食)	before bedtime.							
5/-	D 1711 111/4-44 / 11	h 10 (A)							
3	四、语法训练营。(共	(10万)							
A. 选	出与下列句中画线部分意思构	相近的单词或词组。	(每小题1分,	共5分)					
(	1. This boy is good at sk	cating.							
	A. does well in	B. likes		C. wants to go					
(	) 2. Mum, I'm hungry. Car	n I have some cakes?							
	A. play	B. drink		C. eat					
(	) 3. We had <u>much</u> fun at l	his birthday party.							
	A. many	. B. a few		C. a lot of					
(	4. I hope you'll have a g	good time at the party.							
	A. enjoy yourself	B. study well		C. hurry up					
(	5. Will you take care of	Polly when we are av	vay on holiday	?					
	A. wait for	B. look after		C. laugh at					
		II = 455							
B. 选	择最佳答案。(每小题1分,		1						
(	) 1. Edison was								
	A. interesting		C. interest	D. to interest					
(	) 2. —Who sits behind yo								
	—Wu Xin		0 :	D					
	A. does	B. do	C. is	D. was					

( )	3 in E	England is between abo	ut nine a.m. and fiv	e p.m.
	A. NO PHOTOS		B. INSTRUCTION	ONS
	C. ENTRANCE		D. OFFICE HOU	JRS
( )	4. Mr. Black read th	e book yesterday after	moon. The word "i	read" is pronounced
		D ( 1)	~	
	A. /ri:d/		C. /rɪd/	D. /reid/
		us so		
	A. teach; well	B. teaching; good	C. teach; good	D. teaching; well
	五、风云人物榜。	每小题 1 分, 共 8	分)	
将人物	图厅与对应的描述拾	配起来,把图片序号均	具任愽线上。	
			35	
	A	В	С	D
1				(a.r.)
*		X S	133	
			N. S.	<b>6</b> 28%
	*			
			The second secon	
	Е	F	G	Н
1. He is	s the second Chinese	basketball player in NE	BA now.	
2. He i	s a famous director (	异演) and he once film	ned many popular fi	lms
such	as "Cell phones" and	"If you are the one".		
3. She	moved (感动) people	by protecting the Oly	mpic torch from	
	kers (袭击者) in Pari			
4. He i	s the general director	of the Beijing Olympic	es opening	
	nony (开幕式).	ze-jg orj.inpre	- primg	
	s the first Chinese ma	n to walk in space		



6	6. He was once an action (动作) actor from America. Now he is the Governor of California (加州).								
7	7. He is the first African-American to be elected as President of the United States.								
Q	Shaw	on women's singles table tennis gold at the 20	008 Rejjing Olympic Games						
0	. SHE W	on women's singles table terms gold at the 25	ooo beijing Orympie Games.						
		方、情景交际。(共15分)							
Α. )	以 II 栏	中找出「栏句子的正确应答。(每小题1	分,共10分)						
		I	II						
(		1. Welcome to China.	A. Sorry, I don't know.						
(	)	2. Where is Li Lei?	B. Certainly. Here you are.						
(		3. May I come in?	C. Thank you, sir.						
(	)	4. I'm sorry I'm late.	D. Yes, please.						
(		5. Excuse me. May I borrow your pen?	E. None of us.						
(	( )	6. Is Lucy eating a pear?	F. You are welcome.						
(	( )	7. Who has an eraser?	G. Yes, she is.						
(	( )	8. Are the boys playing football?	H. Over there.						
(	( )	9. Do you know her name?	I. It doesn't matter.						
	( )	10. Thanks a lot.	J. Yes, they are.						
В.	相น对	话情景,选择适当的问句或答句(多选)。	(每小颗 1 分 共 5 分)						
υ.			73,77 - 23,						
	(	—My mother is a policewoman.							
		A. What's your mother's job?	B. What does your mother do?						
		C. What's your mother?	D. What job does your mother do?						
	( )	2. —It's your birthday today. What do you							
	( )		a wait to do.						
		A. I want to play in the park.							
		B. I want to share my birthday cake wi	ith my classmates.						
		C. I want a new computer.							
		D. I want a new school bag.							
	( )	3. —What does a dentist (牙医) usually	do?						
	,								



A. A dentist usually cleans people's teeth.

B. A dentist usually pulls out people's teeth.

C. A dentist works in the hospital.

D. Usually a dentist is very busy.

4. —Happy New Year!

A. Thank you.

B. The same to you.

C. Happy New Year!

D. Me, too.

5. —Thanks a lot for your help!

A. That's all right!

B. You're welcome!

# 七、欢乐数学园。(共10分)

# A. 基础篇。(每小题 1 分,共 5 分)

C. No!

1.	It is	now	four	fifteen	in th	e afternoon.	Mrs.	White	finished	her	book	a	quarter	of	an	hour
	ago.	At v	vhat t	ime she	e finis	shed it?									-	

D. It's my pleasure!

2.	What's		t's the next		t number?		
	14,	29,	88,	353,			

- 3. Haretown (兔城) and Tortoiseville (龟城) are 99 miles apart (相距). A hare travels at 10 miles per hour from Haretown to Tortoiseville, while a tortoise travels at 1 mile per hour from Tortoiseville to Haretown. If both set out (出发) at the same time, how many miles will the hare have to travel before meeting the tortoise?
- 4. Xiao Ming's father is 3.2 times (管) as old as Xiao Ming, while his mother is 2.6 times as old as Xiao Ming. As is known that his father is 9 years older than his mother, how old is Xiao Ming?
- 5. There are 6 seats at each table for the big outdoor party. All of the tables and chairs have 4 legs each, and altogether, the tables and chairs have a total of 196 legs. If there is one seat for each person who will attend (出席), how many people are expected (期待) to come to the big party?



# B. 提高篇。(每小题 1 分, 共 5 分)

- I. In one school, the average (平均的) age of the men teachers is 27, the average age of women teachers is 32, and the average age of all the teachers is 30. If the men teachers are 13 people less than the women teachers. How many teachers are there in that school?
- 2. There are 30 marbles (珠子) with the same size (尺寸) in a box, in which there are 10 red ones, 8 white ones, 7 yellow ones and 5 green ones. How many marbles should be taken out at least (至少) at a time (一次被取出) so as to make sure (确保) there are 7 marbles with the same color without opening eyes?
- 3. There are 40 continuous natural numbers (连续自然数), among which the largest one is 4 times as big as the smallest one. Question: What is the sum of the largest one plus (加) the smallest one?
- 4. If the height (高度) of the cuboid (长方体) is reduced by (被减少) 2cm, it becomes a cube (正方体) with the surface area (表面积) of 150 square cm. What is the surface area of the cuboid?
- 5. The shadow area (阴影面积) is 50 square cm. What is the area of the ring (圆环)?





# 八、阅读俱乐部。(共 26 分)

A

Dear friends,

My name is Frank. I am from America. Here is a picture of my class. We are in Class Three, Grade Nine. The name of our school is St. John's High School. We are learning Chinese in our school. Our Chinese teacher's name is Joy Wang. Can you see her in the picture?



You can see my friends in the picture, too. Jimmy is tall and has black hair. He is good at playing basketball. He is on the school team. May is wearing a red dress. She is good at Math. Sandra has long hair. She can speak French. Sally is a black girl. She has short hair. She likes swimming. She is on the swimming team. I like music. Can you find me? I'm the boy with glasses. Maria is new here. She is from Hong Kong. She has black hair and black eyes. She speaks English well, and she is very good at computer. She is between Miss Wang and May. Nick is big. He is fun. He can play football.

Send me a picture of your class and tell me about your friends.

Yours,

Frank

(1) 根据文中对人物的描述,将序号填入正确的人名之后。(每小题 1 分,共 8 分)



1. Frank 5. Jimmy		2. May 6. Sandra			
	根据内容判断正		表示,错误的用 F 表示。	(每小题 1 分, 共 6 分)	
(	) 2. Joy Wang is	s an English teach	er of St. John's High Sch	100l.	
(	) 3. Jimmy is go	ood at football.			
(	) 4. Sandra can	speak French. She	e has long hair.		
( ) 5. Maria is a new student from Hong Kong.					

6. Sally is a black girl. She can swim well.



В

- 1. It's the fastest train in the world. It goes from Shanghai Longyang Road Station to Pudong Airport in eight minutes. The same journey (旅途) takes about 30 minutes by car. The train is the fastest way to go, but it's also the most expensive: with two passengers(旅客), it's more expensive than a taxi.
- 2. More than 32 million (百万)
  passengers travel on British Airways
  planes every year, so British Airways
  is one of the busiest international
  airlines. The most popular plane is the
  Boeing 747. It travels the farthest. It
  goes from London to Beijing, a
  distance of over 8000 kilometers in 9.5
  hours.
- 3. It's the most famous ferry in the world, but its journey is very short. It goes from Hong Kong island to Kowloon.

  The journey takes about 10 minutes, so it's the shortest, quickest, cheapest way to go. Other ferries go from the Hong Kong ferry terminal to the islands.
- 4. These fast, comfortable buses go to 2500 places in the USA. The fares (费用) aren't high and you can buy a ticket at the bus stop. It's the safest and cheapest way to travel, so every year millions of Americans go by bus.
- (1) 根据表格内容判断正误,正确的用 T表示,错误的用 F表示。(每小题 1分,共6分)
- 1. A taxi from Longyang Road to the airport is cheaper than the train for two people.
- 2. A taxi from Longyang Road to the airport takes 8 minutes.
- ( ) 3. British Airways uses the Boeing 747 for long journeys.
- ( ) 4. The Boeing 747 travels longer than other planes.
- ( 5. You can take the Star Ferry from Hong Kong to the islands.
- 6. Americans like to travel by bus because it's safer than going by car.
- (2) 根据表格中的数据回答问题。(每小题 1 分, 共 6 分)

What's the cheapest way to get from Shanghai Longyang Road Station to Pudong Airport? The train fare is 50 yuan, the taxi fare is 90 yuan, and the bus fare is 20 yuan, so the cheapest way is by bus.